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ဇန္နဝါရီ ၁၊ ၂၀၁၉  

တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕ 
က ေဆာက္လုပ္ေရးလုပ္ငန္းသံုးခုကို တင္ဒါ 
လုပ္ထံုး၊ လုပ္နည္းမ်ားႏွင့္မညီဘဲ GGS  
ကုမၸဏီအားေပးအပ္မႈ စံုစမ္းမည္ျဖစ္ၿပီး 
အျပစ္ရွိေၾကာင္းေပၚေပါက္လွ်င္ အဂတိ 
လိုက္စားမႈတိုက္ဖ်က္ေရးေကာ္မရွင္ထံ လႊဲ 
ေပးမည္ဟု ဒီခ်ဳပ္ပါတီေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူ 
ေဒါက္တာမ်ဳိးၫြန္႔က 7Day Daily အား 
ေျပာၾကားသည္။ 

အဆိုပါ ေဆာက္လုပ္ေရးလုပ္ငန္းသံုးခု 
သည္ ထားဝယ္ၿမိဳ႕ ျခင္းလံုးကြင္းတည္ 
ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္း၊ ပုေလာၿမိ ႕ဳနယ္ ၿမိ ႕ဳေတာ္ 
ခန္းမတည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းႏွင့္ ေနျပည္ 
ေတာ္ရွိ တုိင္းအစိုးရအဖြဲ႕ ဧည့္ရိပ္သာတည္ 
ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းတို႔ျဖစ္သည္။ 

အဆိုပါလုပ္ငန္းမ်ားကို တနသၤာရီတုိင္း 
အစိုးရအဖြဲ႕က လုပ္ထံုး၊ လုပ္နည္းမ်ားႏွင့္ 
အညီ ခန္႔မွန္းကုန္က်စရိတ္ တန္ဖိုးတြက္ 
ခ်က္ျခင္းမရွိဘဲ ႀကိဳတင္ခြင့္ျပဳသျဖင့္ စစ္ 
ေဆး၍မရခဲ့ေၾကာင္း ၂၀၁၈ စက္တင္ဘာ 
၂၈ ရက္က ျပဳလုပ္သည့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝး၌ တင္ျပေသာ ၂၀၁၆-၁၇ 
ဘ႑ာႏွစ္(ဒုတိယေျခာက္လ) စာရင္းစစ္ခ်ဳ ပ္ 
အစီရင္ခံစာတြင္ ေဖာ္ျပခဲ့သည္။ 

ယင္းအေပၚ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ဦးခင္ေမာင္ေအးထံ ဆက္သြယ္ေမးျမန္းခဲ့ 
ရာ ဟုတ္မွန္ေၾကာင္း 7 day daily သုိ႔ 
အတည္ျပဳေျပာ ၾကားသည္။  

အစိုးရ၊ လႊတ္ေတာ္တာဝန္ရွိသူမ်ား 
အေနျဖင့္ တင္ဒါ လုပ္ထံုး၊ လုပ္နည္းႏွင့္မညီ 
ဘဲ ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ ကိစၥမ်ားႏွင့္ပတ္ 

သက္၍ မီဒီယာမ်ားသို႔ ေျဖၾကားေန႐ံုႏွင့္မၿပီး 
ဘဲ အထက္အဆင့္ဆင့္သို႔တင္ျပရန္ တာဝန္ 
ရွိသျဖင့္ သက္ေသအေထာက္အထားမ်ား 
ႏွင့္တကြ တိုင္ၾကားပါက ခ်က္ခ်င္းအေရးယူ 
မည္ဟု ေဒါက္တာမ်ဳိးၫြန္႔က ေျပာသည္။ 

တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးခင္ေမာင္ေအး 
က ''လႊတ္ေတာ္ကလည္း ဒီကိစၥေတြကို 
စံုစမ္းေနပါတယ္။ အစိုးရအဖြဲ႕ထဲမွာျဖစ္တဲ့ 
ကိစၥေတြျဖစ္ေနေတာ့ ေသခ်ာတဲ့အေထာက္ 
အထားရေအာင္ ႀကိဳးစားေနတယ္။ တခ်ဳိ႕ 
ကလည္း မေျပာရဲဘူးျဖစ္ေနတယ္""ဟု ဆို 
သည္။ 

GGS ကုမၸဏီသည္ လက္ရွိအခ်ိန္ထိ 
ႏုိင္ငံေတာ္သို႔ ဓာတ္ေငြ႕ဖိုးေႂကြးက်န္ က်ပ္ 
သိန္းရွစ္ေသာင္းေက်ာ္မသြင္းသည့္ ကုမၸဏီ 
ျဖစ္သည့္အျပင္ တိုင္းအစုိးရအဖြ႕ဲ ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္ 
ေဒါက္တာလဲ့လဲ့ေမာ္၊ တိုင္းလွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီး 
ဦးၾကည္လိႈင္တို႔ႏွင့္ ပုဂၢိဳလ္ေရးအရ ရင္းႏွီး 
ပတ္သက္မႈရွိေၾကာင္း ကုမၸဏီတာဝန္ခံ 
ကိုယ္တိုင္ဝန္ခံထားသည့္ ကုမၸဏီျဖစ္သည္။ 

တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕ 
က ထားဝယ္ခ႐ိုင္ လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အားထုတ္ 
လုပ္ျခင္း လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ရန္ GGS 
ကုမၸဏီႏွင့္စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ရာတြင္ အဓိကက် 
သည့္အခ်က္မ်ားခ်န္လွပ္၍ လုပ္ကိုင္ခြင့္ျပဳ 
သည့္အေပၚ အဂတိလိုက္စားမႈရွိ၊ မရွိ 
ကြၽန္းစုၿမိဳ႕နယ္ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္ ဦးေဇာ္ဟိန္းက ၂၀၁၈ ဒီဇင္ဘာ 
၁၈ ရက္တြင္က်င္းပေသာ ျပည္ေထာင္စု 
လႊတ္ေတာ္၌ ေမးခြန္းထုတ္ခဲ့သည္။ အဆုိပါ 
ကုမၸဏီသည္ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္စဥ္ကစ၍ 
လက္ရွိအထိ ႏုိင္ငံေတာ္သို႔ ဥပေဒသတ္မွတ္ 
ခ်က္မ်ားႏွင့္အညီ အခြန္ေပးေဆာင္မႈမရွိ 
သည့္အျပင္ တုိင္းအတြင္း ကုမၸဏီအတြက္ 
အက်ဳိးအျမတ္ရရွိရန္ ေသခ်ာေသာ သရက္ 
ေခ်ာင္းငါးေလလံေစ်းစီမံကိန္းႏွင့္ တန္ဖိုး 
နည္း အိမ္ရာစီမံကိန္းမ်ားကို တုိင္းအစိုးရ 
အဖြဲ႕ ခြင့္ျပဳခ်က္ ျဖင့္  လုပ္ပိုင္ခြင့္ရေနေၾကာင္း 
၎က ေထာက္ျပထားသည္။ 
 (ကုိးကား-www.7daydaily.com) 

တနသၤာရီတိုင္းအစိုးရက  တင္ဒါစည္းကမ္းႏွင့္မညီဘဲ  လုပ္ငန္းလုပ္ခြင့္ေပးမႈ 

အျပစ္ရွိပါက  အဂတိတိုက္ဖ်က္ေရးေကာ္မရွင္ထံ  လႊဲအပ္မည္

ကံေပါက္ေဒသတြင္ GGS ကုမၸဏီက ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိေသာ လွ်ပ္စစ္ထုတ္လုပ္ေရးလုပ္ငန္းခြင္သို႔ 
တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ႏွင့္လွ်ပ္စစ္၀န္ႀကီးတို႔ ၂၀၁၇ က သြားေရာက္စစ္ေဆးေနစဥ္။ 
(ဓာတ္ပံု-Tanintharyi Region/fb)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၁

(ယခင္အပတ္မွအဆက္)

လႊတ္ေတာ္ေရးရာေကာ္မတီမ်ား
ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သည္ ေရးရာ 

ေကာ္မတီ (၁၁) ခုအား ဖဲြ႕စည္း၍ လုပ္ငန္း 
မ်ား က႑အလုိက္ ညႇိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္လ်က္ 
ရွိသည္။ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သည္ 
ဥပေဒ ၁၆ ခုကုိ ေရးဆဲြျပ႒ာန္းႏုိင္ခဲ့ၿပီး ျဖစ္ 
သည္။ ထုိ႔အတူ လုိအပ္ပါကလည္း လုိအပ္ 
သလုိ ေကာ္မတီမ်ား သီးျခားဖဲြ႕စည္းတာ၀န္ 
ေပးကာ ေလ့လာစံုစမ္းမႈမ်ား ျပဳလုပ္ေစၿပီး 
လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္ျပအစီရင္ခံေစခဲ့သည္။ 
ျပႆနာအေၾကာင္းအရာ အတိမ္အနက္၊ 
အႀကီးအေသးအေပၚ မူတည္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ 
မွ မွတ္တမ္းတင္ျခင္း၊ ျပည္နယ္အစုိးရသုိ႔ 
ဆက္လက္အေရးယူေဆာင္ရြက္ရန္ ေပးပုိ႔ 
ျခင္းႏွင့္ အခ်ဳိ႕ကိစၥရပ္မ်ားတြင္ ႏိုင္ငံေတာ္ 
သမၼတထံ သ၀ဏ္လႊာေပးပုိ႔ျခင္းမ်ားျဖင့္ 
အေရးယူ ေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိသည္။ 

ဒုတိယအႀကိမ္ ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
၏ ေဆာင္ရြက္မႈမ်ားအျဖစ္ ယခင္အစုိးရ 
တာ၀န္ၿပီးဆံုးခါနီးအခ်ိန္တြင္  စစ္ေတြၿမိဳ႕ 
ဆတ္႐ုိးက်ရပ္ကြက္ရွိ စက္မႈရပ္ကြက္ဟု 
သတ္မွတ္ထားေသာ လယ္ယာေျမမ်ားအား 
ခဲြေ၀ခ်ထားေပးခဲ့ျခင္းအေပၚ စံုစမ္းစစ္ေဆး 
ေရးအဖဲြ႕ ဖဲြ႕စည္း၍  စစ္ေဆးတင္ျပေစျခင္း၊ 
၂၀၁၆ ခုႏွစ္၊ ေအာက္တုိဘာလ ၉ ရက္ေန႔ 
တြင္ ျဖစ္ပြားခဲ့ေသာ ေမာင္ေတာ၊ ရေသ့ 
ေတာင္ ဘဂၤါလီအၾကမ္းဖက္ခံရမႈ စံုစမ္း 

ေလ့လာေရးေကာ္မတီအား ဖဲြ႕စည္းကာ 
စံုစမ္းစစ္ေဆးတင္ျပေစျခင္း၊ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္ 
ႏိုင္ငံသားဥပေဒအား ေမာင္ေတာၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ 
ဘူးသီးေတာင္ၿမဳိ႕နယ္မ်ား၌ စတင္အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္လုပ္ေဆာင္ခဲ့ရာတြင္ တုိင္းရင္း 
သားမဟုတ္သူမ်ားအား  ႏိုင္ငံသားစိစစ္ေရး 
ကဒ္မ်ား ထုတ္ေပးျခင္းမ်ားအား ရခုိင္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္  ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ မူလအခြင့္ 
အေရးႏွင့္ အထူးကိစၥရပ္မ်ား ၾကားနာစုံစမ္း 
ေရးအဖဲြ႕အား တာ၀န္ေပးၿပီး စံုစမ္းစစ္ေဆး 
တင္ျပေစျခင္း စသည္ျဖင့္ ႏိုင္ငံသားမ်ားႏွင့္ 
ရခုိင္ျပည္ သူမ်ား၏  အမ်ဳိးသားေရးတာ၀န္ 
ကုိ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ခဲ့သည္။ တုိင္းရင္းသား 
လူမ်ဳိးမ်ားအေရးႏွင့္ပတ္သက္၍လည္း ရခုိင္ 
မ်ဳိးႏြယ္စု၀င္ တုိင္းရင္းသားမ်ား၏ ရပုိင္ခြင့္ 
မ်ားအတြက္ ေလ့လာသံုးသပ္၍ တင္ျပ 
ေဆာင္ရြက္မႈမ်ားရွိခဲ့သည္။

ႏိုင္ငံတကာႏွင့္ဆက္သြယ္မႈ
ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ႏွင့္ 

ဒုတိယဥကၠ႒တုိ႔အား ကုလသမဂၢႏွင့္ဆုိင္ရာ 
အဖဲြ႕အစည္းမ်ားမွတာ၀န္ရွိသူမ်ား၊ ႏုိင္ငံျခား 
သံတမန္မ်ားကလည္း အခါအားေလ်ာ္စြာ 
လာေရာက္ေတြ႔ဆုံ၍ ရခိုင္ျပည္နယ္တည္ၿငိမ္ 
ေအးခ်မ္းေရးႏွင့္ ဖြံ႕ၿဖဳိးတုိးတက္ေရး လုပ္ 
ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ ၎တုိ႔ ပါ၀င္ေဆာင္ရြက္ေပး 
ေနမႈမ်ားကုိ တင္ျပခဲ့ၾကၿပီး ရခုိင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္၏ သေဘာထားအျမင္မ်ားကုိ 
ေတာင္းခံခဲ့ၾကသည္။ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ 

ေတာ္မွ အမ်ဳ းိသားေရးအျမင္ျဖင့္ ရခိုင္ျပည္သူ 
တုိ႔ ခံစားေနရေသာ လက္ရွိအေျခအေနမ်ား 
ကုိ ရွင္းလင္းတင္ျပ ေဆြးေႏြးမႈမ်ားကုိ ျပဳ 
လုပ္ခဲ့သည္။ 

   
စြမ္းရည္ျမႇင့္တင္

ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ လေပါင္း 
၃၀ ၾကာ သက္တမ္းကာလတြင္ လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ား၏ စြမ္းေဆာင္ရည္ျမႇင့္ 
တင္ႏိုင္ေရးအတြက္ ႏိုင္ငံတကာအဖဲြ႕အစည္း 
မ်ားႏွင့္ လည္းေကာင္း၊ အစုိးရမဟုတ္ေသာ 
ျပည္တြင္းအဖဲြ႕အစည္းမ်ားႏွင့္ လည္းေကာင္း 
ပူးေပါင္းၿပီး အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပဲြမ်ား က်င္းပ 
ျခင္း၊ ႏုိင္ငံျခား တုိင္းျပည္မ်ားသုိ႔ ေစလႊတ္ 
ျခင္းမ်ား ျပဳလုပ္ႏုိင္ခဲ့သျဖင့္ လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္တစ္ဦးခ်င္း၏ အရည္အေသြး 
ႏွင့္ ေကာ္မတီမ်ား၏ အခန္းက႑အား ပုိမုိ 
ပီျပင္လာေစခဲ့သည္။ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ားသည္ မိမိတုိ႔နယ္ေျမေဒသတြင္း 
ေဒသဖံြ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ ကိုယ္တုိင္ 
ကုိယ္က် ပါ၀င္လာႏုိင္ခဲ့သည္မွာလည္း 
လႊတ္ေတာ္ႏွင့္အစုိးရတုိ႔ အျပန္အလွန္ 
ထိန္းေက်ာင္းႏုိင္မႈကုိ ေတြ႕ျမင္ရသည္။

(ရည္ညႊန္း-ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွထုတ္ေ၀သည့္ ရခုိင္လႊတ္ေတာ္ 

ဂ်ာနယ္မ်ား)

(ကိးုကား- Development Media Group - www.dmediag.com 

က ေဖာ္ျပခ့ဲေသာ ကြၽန္းသားငမန္း၏ေဆာင္းပါးမွ ေကာက္ႏုတ္ေဖာ္ျပသည္။) 

ဒုတိယအႀကိမ္  ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏  လေပါင္းသုံးဆယ္  (နိဂုံးပိုင္း)

ဇန္နဝါရီ ၁၆ ၊ ၂၀၁၉ 
 
ေငြက်ပ္ သိန္း ၁၅၈၀ ျဖင့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 

အတြက္ ကား ၅ စီး ဝယ္ယူရာတြင္ ကိုယ္က်ဳိးစီးပြား 
ပါဝင္သည္ဟူေသာ တိုင္ၾကားခ်က္ေၾကာင့္ NLD 
ပါတီမွထုတ္ပယ္လုိက္သည့္ ဧရာဝတီတုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒ ဦးစံမင္းေအာင္အား လိုအပ္ 
သည့္ အေရးယူမႈမ်ားဆက္လက္ျပဳလုပ္ရန္ ေဆာင္ 
ရြက္ေနေၾကာင္း NLD ပါတီ၏ ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူ 
ေဒါက္တာမ်ဳးိၫြန႔က္ မဇိၥၽမသုိ႔ အတည္ျပဳေျပာဆုိသည္။

ပါတီမွစစ္ေဆးေတြ႕ရိွခ်က္မ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး 

အဂတိလိုက္စားမႈတိုက္ဖ်က္ေရး ေကာ္မရွင္ထံသို႔ 
လည္း စာေပးပုိ႔အေၾကာင္းၾကားရန္ စီစဥ္ထားသည္ 
ဟုလည္း ၎ကဆိုသည္။

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္ခြင့္ျပဳရန္ပုုံေငြမွ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္အတြက္ ေငြက်ပ္ သိန္း 
၁၅၈၀ ျဖင့္ ကား ၅ စီးဝယ္ယူရာတြင္ ကိုုယ္က်ဳ းိစီးပြား 
ပါဝင္သည္ဆိုသည့္ တိုင္ၾကားခ်က္ေၾကာင့္ အမ်ဳိး
သားဒီမုုိကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ပါတီမွ ဦးစံမင္းေအာင္ကို 
စစ္ေဆးၿပီး ပါတီမွထုတ္ပယ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

(ကုိးကား-www.mizzimaburmese.com)

ဧရာဝတီတိုင္းလႊတ္ေတာ္  ဒု-ဥကၠ႒ကို  ဆက္လက္အေရးယူရန္  ေဆာင္ရြက္ေန

NLD ပါတီမွ ထုတ္ပယ္ခံထားသည့္ 
ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ဒုဥကၠ႒ ဦးစံမင္းေအာင္။
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၁

ဒီဇင္ဘာ ၂၄၊ ၂၀၁၈ 

က်ဳိက္မေရာၿမိဳ႕နယ္၏ ေရွးေဟာင္းယဥ္ေက်းမႈ 
ႏွင့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းမႈဆိုင္ရာ ေလ့ 
လာဆန္းစစ္ျခင္း သုေတသနစာတမ္းဖတ္ပြဲကို ဒီဇင္ 
ဘာလ ၂၂ ရက္ေန႔က က်ဳိက္မေရာၿမိဳ႕ရွိ အတၳရံခန္းမ 
၌ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ ႀကီးမႉးက်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့ 
သည္။

''အက်ဳိးသက္ေရာက္မႈအေနနဲ႔က ဒီသဘာဝ 
အရင္းအျမစ္ေတြရဲ႕ တန္ဖိုးေတြကို သိျခင္းအားျဖင့္ 
ဘာေတြအသုံးခ်လို႔ရမလဲ။ ဥပမာ- ခရီးသြားလုပ္ငန္း 
ပဲျဖစ္ျဖစ္၊ သဘာဝသယံဇာတထုတ္ယူသုံးစြဲေရး စီမံ 
ကိန္းေတြ၊ တျခားလုပ္ငန္းႀကီးေတြလုပ္တဲ့အခါမွာ 
ဒါေတြကို သတိထားမိဖို႔၊ ဆင္ျခင္နားလည္တတ္ဖို႔၊ 
သတိျပဳမိဖို႔နဲ႔ ဆုံးျဖတ္တဲ့အခါမွာလည္း အမွား 
အယြင္း အတိမ္းအေစာင္းမျဖစ္ဖို႔ အေထာက္အကူျပဳ 
ပါလိမ့္မယ္""ဟု လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္ 
ႏုိင္ဦးက ေျပာသည္။

သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားကို မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ႏွင့္ ေမာ္လၿမိဳင္တကၠသိုလ္၏ သမိုင္း၊ ပထဝီ၊ 
႐ူပေဗဒ၊ ျမန္မာစာ၊ ဘူမိေဗဒမွ ဆရာ၊ ဆရာမမ်ားႏွင့္ 
ပူးေပါင္းၿပီး  စာတမ္း ၉ ေစာင္ သုေတသနျပဳလုပ္ခဲ့ 
ျခင္းျဖစ္သည္။

သုေတသနမ်ားကုိ ေခါင္းစဥ္ခြဲသုံးခုျဖင့္ ၂၀၁၇ 
ခုႏွစ္ ႏိုဝင္ဘာလမွစတင္၍  ေရွးေဟာင္းဘုရားႏွင့္ 
ေက်ာက္စာမ်ား၊ ထုံးေက်ာက္ဂူမ်ားႏွင့္ သဘာဝ 
ပတ္ဝန္းက်င္ဆိုင္ရာ၊ အင္းမ်ားႏွင့္ ေရပူစမ္းမ်ားကို 
ေလ့လာဆန္းစစ္ခဲ့သည္ဟုသိရသည္။

အဆုိပါစာတမ္းမ်ားကို ထိုင္းႏိုင္ငံ မဟာခ်ဴလာ 
လင္ကြန္းတကၠသိုလ္သို႔ ေပးပို႔သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုဥကၠဌ ေဒါက္တာေအာင္ 
ႏိုင္ဦး က ေျပာသည္။

အလားတူ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ သုေတ 
သနျပဳလုပ္ငန္းမ်ားကို ပထမအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္သက္တမ္းအတြင္း ေမာ္လၿမိဳင္ၿမိဳ႕၌ 'ေရႊ 
အဆင္းဝင္းတဲ့ သုဝဏၰဘူမိေျမ" စာတမ္းဖတ္ပြဲႏွင့္ 
သံျဖဴဇရပ္ၿမိဳ႕၌ 'ဝါခ႐ူၿမိဳ႕ေဟာင္း" စာတမ္းဖတ္ပြဲမ်ား 
ကို ျပဳလုပ္က်င္းပခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။
(ကုိးကား-burmese.monnews.org)

ေရွးေဟာင္းယဥ္ေက်းမႈႏွင့္ 

သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းမႈဆုိင္ရာ

သုေတသနစာတမ္းဖတ္ပြဲ   မြန္ျပည္နယ္

လႊတ္ေတာ္  က်င္းပဒီဇင္ဘာ ၁၇ ၊၂၀၁၈ 

ႏိုင္ငံေတာ္အေနျဖင့္ စီမံကိန္းအလြဲအမွားမ်ား ေဆာင္ရြက္မိပါက ျပည္သူ႔ 
ဘ႑ာေငြကိုခိုးယူသည္ႏွင့္ အတူတူျဖစ္ေၾကာင္း မေကြးတိုင္း၊ ကံမၿမိဳ႕နယ္ တိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ဝင္းက ဒီဇင္ဘာ ၁၆ ရက္က ေအာင္လံ 
ၿမိဳ႕နယ္ အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရးဦးစီးဌာန ႐ံုးခန္းမတြင္ျပဳလုပ္ေသာ ေတာင္သူမ်ား 
ႏွင့္ေတြ႕ဆံုပြဲ၌ ေျပာၾကားသည္။

''ႏိုင္ငံေတာ္က စီမံကိန္းတစ္ခု အလြဲအမွားခ်ၿပီး လုပ္လိုက္ၿပီဆိုရင္ ေငြက်ပ္ 
သိန္းေပါင္း၊ သန္းေပါင္းမ်ားစြာ အကုန္ဆံုး႐ႈံးေတာ့တာပဲ၊ ဘာမွကိုမရေတာ့ဘူး"" ဟု 
၎က ေျပာသည္။

မေကြးတိုင္း၊ ကံမၿမိဳ႕နယ္ကို ျဖတ္သန္းေဖာက္လုပ္ထားသည့္ ႀကံခင္း-ပခုကၠဴ 
ရထားလမ္းသည္ ေတာင္သူမ်ား၏ လယ္ယာေျမမ်ားစြာႏွင့္ ႏိုင္ငံေတာ္ဘ႑ာေငြ 
မ်ားစြာက်ခံကာ ၂၀၀၆ က ေဆာင္ရြက္ခဲ့ေသာ္လည္း လက္ရွိတြင္ ရထားေျပးဆြဲျခင္း 
မရွိေသာေၾကာင့္ ႏိုင္ငံဘ႑ာေငြမ်ားစြာ ဆံုး႐ႈံးနစ္နာရေၾကာင္း ၎က ဥပမာေပး 
သည္။

''ျပည္ကို ၄၅ မိနစ္ေလာက္ ဆိုင္ကယ္စီးရင္ေရာက္တဲ့ ခရီးဗ်ာ။ ဒီရထားစီးသြား 
ရင္ တစ္ေနရာမွ ကားကုိတစ္ဆင့္ျပန္စီးရေသးတ့ဲ အေျခအေနျဖစ္ေနေတာ့ ဘယ္သူက 
စီးေတာ့မွာလဲ။ အခုဆိုရင္ ရထားလမ္းမွာ သစ္ပင္ႀကီးေတြေတာင္ တက္ေပါက္ေန 
ၿပီ""ဟု ၎ကေျပာၾကားသည္။

ထို႔အျပင္ မေကြးတိုင္း ျမစ္ေရတင္စီမံကိန္းစီမံကိန္းတစ္ခုကို စိုက္ေမြးဆည္ 
ေကာ္မတီက သြားေရာက္စစ္ေဆးေသာအခါ ေရေပးေဝေနသည့္ လယ္ယာေျမမ်ား 
မရိွဘဲ ေရတင္ေပးေဝေရး ေဆာင္ရြက္ေနသည္ကုိေတြ႕ရိွရေၾကာင္း ေထာက္ျပသည္။

 ''ကြၽန္ေတာ္တို႔လာစစ္လို႔လား မသိဘူး။ ျမစ္ေရကိုတင္ထားတာေတြ႕တယ္။ 
ေျမာင္းေတြမွာလည္း ေရေတြကစီးလုိ႔ ကြၽန္ေတာ္ကလုိက္ၾကည့္ၿပီးေတာ့ ဘယ္ေနရာ 
ကို ေရေပးေနတာလဲလို႔ေမးေတာ့ ကႏၲာရပင္ေတြေပါက္ေနတဲ့ေတာကို လက္ညႇိဳး 
ထိုးျပတယ္ဗ်ာ၊ ဒီျမစ္ေရတင္ေအာင္ျမင္ရင္ ဒီကႏၲာရေတာကိုခုတ္ထြင္ၿပီး လယ္ 
ယာေျမေတြ ျဖစ္လာမွာေပါ့လို႔ ေျပာေသးတယ္""ဟု ဦးေဇာ္ဝင္းက ဆိုသည္။

အမွန္တကယ္အသံုးျပဳမည့္ လယ္ယာေျမမ်ားမရွိေသးဘဲ သန္းေပါင္းမ်ားစြာ 
ကုန္က်သည့္ ျမစ္ေရတင္စီမံကိန္း ေဆာင္ရြက္ေနျခင္းသည္ ႏိုင္ငံအတြက္မ်ားစြာ 
နစ္နာေၾကာင္း ယင္းေကာ္မတီအဖြဲ႕ဝင္တစ္ဦးက ဆိုသည္။

ထို႔အျပင္ မေကြးတိုင္းအတြင္းရွိ ျမစ္ေရတင္စီမံကိန္းမ်ားသည္ ေငြေၾကးကုန္က် 
မႈမ်ားစြာရွိေနသည္ကုိ ေတြ႕ရေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီဥကၠ႒က ဆိုသည္။

''ကိန္းဂဏန္းက အံ့ၾသစရာပါ။ ျမစ္ေရတင္က လယ္တစ္ဧကကို တစ္လတာ ေရ 
ေပးလိုက္ရင္ မီတာခ ပ်မ္းမွ် ေလးသိန္းေျခာက္ေသာင္းေလာက္ က်တယ္။ ေတာင္ 
သူဆီက ျပန္ရတာက တစ္ေထာင္ေက်ာ္ပဲျပန္ရတယ္။ ႏိုင္ငံေတာ္မွာ ဘယ္ေလာက္ 
ဝန္ပိေနလဲ စဥ္းစားသင့္သလို ဒီေလာက္ေငြေၾကးရင္းေပးလို႔ စိုက္တဲ့ေတာင္သူက 
ေကာ ဘယ္ေလာက္အက်ဳိးေက်းဇူးေတြရေနလဲဆိုတာ သံုးသပ္သင့္ပါတယ္""ဟု 
၎ကဆိုသည္။

မေကြးတိုင္းလႊတ္ေတာ္ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းမ်ား ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုး 
တက္ေရးေကာ္မတီအေနျဖင့္ ဒီဇင္ဘာ ၄ ရက္ကစတင္ကာ မေကြးတိုင္းၿမိဳ႕နယ္ 
မ်ားရွိ စိုက္ေမြးဆည္စီမံကိန္းမ်ားကို ကြင္းဆင္းေလ့လာစစ္ေဆးေနသည္။
(ကုိးကား-http://7daydaily.com) 

စီမံကိန္းအလြဲအမွားေဆာင္ရြက္ျခင္းသည္   ခိုးျခင္းပင္

ျဖစ္ဟု  မေကြးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္  ေျပာ


